سيرة ذاتية

زهراء رضوان وحدة متطلبات الجامعة الجامعة السورية الخاصة Zahrad7@gmail.com

زهراء رضوان محاضرة لهرّر علم البيئة في وحدة متطلبات الجامعة بالجامعة السورية الخاصّة منذ عام 2014. حازت إحازة في علم الحياة من حامعة دمشق (2004)، و ماحستير في في البيئة والتنوّع الحيوي النباتيّ من حامعة دمشق (2014)، عمات أستاذة لمقرّرات العلوم الطبيعيّ لمختلف المراحل الدراسيعٌ في مدارس دمشق، وهي حالياً طالبة دكتوراه بقسم علم الحياة النباتيّة بكلية العلوم بجامعة دمشق. تتركّز اهتمامات زهراء العلميعٌ على الوراثة والتصنيف النباتي والتنوّع النباتي في مختلف البيئات الصوريّيّ.

الشهادات العلمية:

2014 ماحستير في البيئة والتنوع الحيوي النباتي، كاتِّيّ العلوم، حامعة دمشق.

2008 إجازة في علم الحياة، كلية العلوم، جامعة دمشق.

الجوائز والتقديرات:

لايوجد.

الخبرة المهنية:

2014 إلى الآن محاضرة في وحدة متطابّات الجامعة، الجامعة السورية الخاصّة.

2015-2009 أستاذة لمقرّرات العلوم الطبيعية، ثانويات وإعداديات دمشق

2009- إلى الآن أستاذة لمقرّرات البيئة النباتيَّ والوراثة النباتيَّة وأساسيات التصنيف النباتي في قسم علم الحياة النباتية بكليَّيِّ العلوم بجامعة دمشق.

خبرات مهنية أخرى:

2009-2009 مصحّحة لمادة العلوم الطبيعيّ لامتحانات الثانوية العامّة/علمي، ولامتحانات الشهادة المتوسطة في مراكز تصحيح مديرية تربية مدينة دمشق.

عضوية لجان:

2016-2014 لجرة الرصد بوحدة متطابّات الجامعة السورية الخاصة.

2016- إلى الآن لجرة الرصد قِسم علم الحياة النباتيّة بكارّيّ العلوم بجامعة دمشق.

المؤلفات المنشورة:

1 +لكتب:

2014 مساهمة في دراسة التنوع الحيوي النباتي في محمية حباتا الخشب، أطروحة ماحستير، 205 صفحة.

2 +لقالات:

2013 التجدّد الطبيعي في محميٌّ حباتا الخشب والعوامل المؤرثة فيه، مجلة العلوم الأساسيِّ لجامعة تشرين، مجلد 35، عدد 3.

محاضرات عامة:

لايوجد

دورات تدريبية:

2016 الدورة التدريعيّ الوطيّة الثانيّة حول المعلوماتيّة الحيويّي هيئة الطاقة الذريّيّ السوريّيّ آب-أيلول، 2016 .

اللغات الأجنبية:

الإنكليزيّي محادثة وقراءة وكتابة بمستوى حيد.

عضوية الجمعيات الأكاديمية:

لايوجد

تحديث: 2018/05/31

Résumé Zahraa Radwan

University Requirements Unit Syrian Private University ymradwan@gmail.com

BIODATA:

Zahraa Radwan is a lecturer of ecology at the University Requirements Unit at the Syrian Private University (SPU). She has a BSc in Biology from Damascus University (2008), a MSc in ecology and botanic biodiversity from Damascus University (2014). She is currently a PhD student at plant biology department, faculty of sciences, Damascus university. Zahraa's scientific interests are genetics, botanic nomenclature and botanic diversity in different Syrian environments.

EDUCATION:

2014 M.Sc. in ecology and botanic biodiversity, Faculty of sciences, Damascus University.

2008 Bachelor of in Biology, Faculty of sciences, Damascus University.

HONORS AND AWARDS:

None

EMPLOYMENT EXPERIENCE:

2014 to date Lecturer at the university requirements unit, Syrian Private University. 2009-2015 Lecturer of biology at Damascus intermediate and secondary schools.

2009 to date Lecturer of botanic environments, botanic genetics and fundamentals of botanic nomenclature, botany department, faculty of sciences, Damascus University.

RELEVANT PROFESSIONAL EXPERIENCE:

2009 to 2015 marker of biology of the general secondary certificate exam/scientific branch and of intermediate certificate exam.

COMMITTEE MEMBERSHIP

2014 to 2016 monitoring committee, university requirements unit, Syrian Private University.

2016 to date monitoring committee, plant biology department, faculty of sciences, Damascus University.

PUBLICATIONS, TRANSLATIONS & CONTRIBUTIONS:

Books:

2014 A contribution to study of plant biodiversity in Jabata Al Khashab resrve, a MSc thesis, 205 pages.

Articles:

Natural Regeneration in Jabatha Al Khashab Reserve and the influencing factors, Tishreen university Journal for basic sciences, vol.35 no. 3.

TRAINING COURSES:

The second national training course on bioinformatics, the Syrian Atomic Energy Commission, Aug-Sep 2016.

PUBLIC LECTURES:

None

FOREIGN LANGUAGES:

English: reading, writing, and speaking fluently.

MEMBERSHIPS:

None